
Rada Gminy w Orońsku 

Protokół nr XLVIII/2021 

XLVIII sesja w dniu 15 września 2021 r. 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

Obrady XLVIII sesji nadzwyczajnej Rady Gminy w Orońsku otworzył o godz. 15:22  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Sylwester Różycki i powitał radnych, Pana Wójta Henryka 

Nosowskiego, Panią Skarbnik Dianę Czubak oraz Kierownika Referatu RGK Pana Piotra 

Grelę. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Renata Bączek  

2. Karol Białas  

3. Mariusz Wojcieszak 

4. Maria Gajewska  

5. Wiesława Kaczyńska  

6. Sylwester Różycki  

7. Ewelina Suligowska  

8. Katarzyna Taras  

9. Monika Wiecheć  

10. Bogdan Zdon  

11. Artur Zasada 

12. Adam Stańczyk 

13. Małgorzata Burek. 

Nieobecni (2) 

Maria Deja, Mariusz Mirecki. 

 

Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził że w obradach 

uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady 

Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy na protokolanta obrad powołał  p. Dariusza Kaczora. 

 

 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 



Przewodniczący Rady  zapytał, czy ktoś ma wnioski bądź uwagi do przedstawionego porządku 

obrad. Następnie poprosił o przystąpienie do głosowania.  

Głosowano w sprawie: 

Zatwierdzenia porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , 

Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras, Monika Wiecheć  

Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (2) 

Maria Deja , Mariusz Mirecki 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został przyjęty. 

 

3. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 2020-2036, 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Skarbnik odczytała uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Orońsko na lata 2021 - 2036. 

Pani Suligowska zapytała, jakie działania będą podejmowane w związku z ulicą Orzechową, 

skoro nie otrzymaliśmy na nią dofinansowania.  

Pan Wójt odpowiedział, że gdy tylko ukaże się jakiś program to złożymy wniosek. Oświetlenie 

zostanie zrobione we wrześniu lub na początku października. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania, następnie poprosił o przystąpienie  

do głosowania w sprawie podjęcia uchwały.  

Głosowano w sprawie: 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2036, 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 



Renata Bączek , Karol Białas , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Sylwester Różycki , 

Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz 

Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

PRZECIW (1) 

Małgorzata Burek  

NIEOBECNI (2) 

Maria Deja , Mariusz Mirecki 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XLVIII/236/2021 w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 2021-2036 została przyjęta. 

 

b) zmian w budżecie Gminy Orońsko na 2021 rok, 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Skarbnik poinformowała, że po wprowadzeniu zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

deficyt zwiększył się o kwotę 87 611 zł i został pokryty wolnymi środkami w pełnej wysokości.    

Pani Burek poinformowała, że głosowała przeciwko zadaniu pumptrack. Za pierwszym razem 

nie było konsultacji z radnymi w tej sprawie. Dostaliśmy wtedy 50 000 zł na to zadanie.  

Za drugim razem nie było aprobaty radnych. Większość nie była za tym wnioskiem. Pytałam, 

kto był inicjatorem tego przedsięwzięcia, Wójt odpowiedział, że Marszałek. Nie słyszałam całej 

rozmowy, ale Pani Suligowska powiedziała, że potrzebne jest nawodnienie na boisku.  

Pan Marszałek przytaknął, że gmina na tym zaoszczędzi.  

Pani Suligowska odpowiedziała, że tak wspominała o nawadnianiu. Rozmawialiśmy o tym, 

nawadnianie można wykonać za mniejsze pieniądze, a kwotę 200 000 zł przeznaczyć  

na większą inwestycję. Obserwuje cały czas, co dzieje się na parku rekreacji i nowy obiekt, 

który tam powstanie nie wpłynie na zachowanie młodzieży. Dla nich najważniejsza jest  

ta altanka. Wiem, że przenieśli się teraz w inne miejsce, w związku ze skargami mieszkańców 

na zakłócanie ciszy nocnej. Przydałoby się uzupełnienie placu zabaw o dodatkowe urządzenia.  

Pan Wójt odpowiedział, że altanka jest oblegana głównie po zmierzchu. W momencie,  

gdy powstanie oświetlenie monitoring będzie bardziej czytelny. Zwiększona zostanie,  

także ilość patroli policji w tym miejscu.  

 

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie podjęcia uchwały.  

 

 



Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie Gminy Orońsko na 2021 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Sylwester Różycki , 

Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz 

Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

PRZECIW (1) 

Małgorzata Burek  

NIEOBECNI (2) 

Maria Deja , Mariusz Mirecki 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XLVIII/237/2021 w sprawie zmian  

w budżecie Gminy Orońsko na rok 2021 została przyjęta. 

 

c) zarządzenia wyborów uzupełniających sołtysa w sołectwie Bąków. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Pan sołtys zrezygnował z pełnienia tej funkcji.  

Dodał, że nie podał żadnego powodu swojej rezygnacji.  

Głosowano w sprawie: 

zarządzenia wyborów uzupełniających sołtysa w sołectwie Bąków..  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , 

Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, 

Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (2) 

Maria Deja , Mariusz Mirecki  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XLVIII/238/2021 w sprawie zarządzenia 

wyborów uzupełniających sołtysa w sołectwie Bąków została przyjęta. 



4. Wolne wnioski 

Pani Suligowska zapytała o parking koło boiska oraz wspomniała, że chodnik przy cmentarzu 

wymaga naprawy.  

Pan Grela poprosił o cierpliwość. Dodał, że teraz podpisujemy umowy na duże inwestycje.  

Po ukończeniu tych spraw zajmiemy się chodnikiem.  

Pani Taras zapytała, które pomieszczenia w urzędzie są zaplanowane na biuro podawcze 

zgodnie z informacją, która pojawiła się na BIP. Czy podczas adaptacji pomieszczeń zostaną 

zdemontowane szklane drzwi na piętrach? Dlaczego na stronie urzędu nie pojawiła się 

informacja o uzyskaniu dofinansowania na budowę windy. Moim zdaniem powinno się o tym 

poinformować, w końcu starania o te środki trwały prawie 2,5 roku.  

Pan Grela odpowiedział, że ukazało się kilka zapytań ofertowych dostosowujących nasz urząd 

do wymogów ustawy o dostępności. Te prace są zaplanowane na kilka lat. Pod koniec 

ostatniego kwartału tego roku pojawia się możliwość uzyskania dofinansowania na część  

z nich. W związku z tym przynajmniej te główne rzeczy które musimy dostosować chcieliśmy 

podjąć ocenie aby mieć je wycenione. Jeżeli chodzi o biuro obsługi będzie znajdowało się na 

parterze i będzie połączone z kasą. To będzie główne miejsce gdzie ludzie z ograniczoną 

dostępnością będą mogli załatwić swoje sprawy. Później będzie winda, która ułatwi dostępność 

do każdego urzędnika. Niesie to za sobą szereg innych rozwiązań. Powoli będziemy wszystko 

realizować. Mój referat jest obłożony pracą ze względu na duże zadania jakie będziemy 

realizować. Postaramy się, aby każda informacja o pozyskanych środkach trafiała na stronę 

gminy.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ta winda będzie już głosowa, w brajlu i z kolorami. 

Pan Grela odpowiedział, że tak będzie dostosowana.  

Pan Zdon powiedział, że w związku z podjęciem uchwały o wyborze sołtysa powstał problem, 

ponieważ do 30 września należy złożyć protokół z zebrania wiejskiego, gdzie określa  

się przeznaczenie środków z funduszu sołeckiego  i podpisuje to sołtys. Na dzień dzisiejszy  

nie mamy sołtysa.  

Pan Wójt zadeklarował, że aby wszystkie procedury zostały zachowane dzisiaj pojawi się 

zawiadomienie o zwołaniu zebrania wiejskiego.  

Przewodniczący Rady nawiązał do programu promocji oraz złożył wniosek przedstawiony 

poniżej. Poprosił o przystąpienie do głosowania.  

Głosowanie w sprawie: 

udzielenie kompetencji Przewodniczącemu Rady do złożenia wniosku w sprawie 

przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących Programu Promocji Gminy Orońsko.  



Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Sylwester Różycki , 

Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz 

Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon, Małgorzata Burek. 

NIEOBECNI (2) 

Maria Deja , Mariusz Mirecki 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek został przyjęty.  

 

Pan Stańczyk zadał pytanie w sprawie przebudowy drogi i mostu Dobrut – Bąków  

oraz pozyskania działki pod plac zabaw w sołectwie Dobrut. 

Pan Grela odpowiedział, że prawdopodobnie jutro uda się pozyskać dokumentację na właściwej 

mapie, która zostanie złożona do starostwa. W sprawie placu zabaw wpłynęło pismo  

od mieszkańców potwierdzające lokalizację. Czekamy, także na zgodę Ministerstwa  

o przekazaniu działki. 

Pan Wójt poinformował, że wystąpiono o zwiększenie dotacji na drogę w Chronowie. Wczoraj 

otrzymaliśmy odpowiedź, że zarząd województwa zwiększył dotację na to zadanie  

do 160 000 zł.   

 

5. Zamknięcie obrad 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Sylwester Różycki 

zamknął o godz. 16:00 obrady XLVIII sesji.  

 

          Protokołowała                                                            Przewodniczący Rady Gminy 

         /-/ Dariusz Kaczor                                                            /-/  Sylwester Różycki 

 

 

Pełne nagranie z XLVIII sesji dostępne pod adresem: http://www.bip.oronsko.pl/ w zakładce – „nagrania z sesji.” 

http://www.bip.oronsko.pl/

